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Uppdrag till Myndigheten för tillgängliga medier att förbereda övertagandet 
av uppgifter från Stiftelsen för lättläst nyhetsinformation och litteratur, 
Centrum för lättläst  

Regeringens beslut 

Regeringen uppdrar åt Myndigheten för tillgängliga medier att förbereda 
inordnandet av statens insatser för lättläst nyhetsförmedling och 
litteratur i myndigheten den 1 januari 2015.  
 
Uppdraget ges med förbehåll för riksdagens beslut i nödvändiga delar. 

Bakgrund  

Statens insatser för att stödja lättläst nyhetsförmedling och litteratur 
sker i dag genom avtal mellan staten och Stiftelsen för lättläst 
nyhetsinformation och litteratur, Centrum för lättläst och genom årliga 
bidrag till stiftelsen. Regeringen beslutade den 28 oktober 2012 att ge en 
särskild utredare i uppdrag att se över statens insatser för lättläst (dir. 
2012:109). Syftet med översynen var att ge regeringen beslutsunderlag 
för eventuella reformer och prioriteringar på området. Utredningen 
presenterade sitt betänkande Lättläst (SOU 2013:58) den 29 augusti 
2013. Betänkandet har remissbehandlats. 
 
I propositionen Lättare att läsa (prop. 2013/14:134) lämnar regeringen 
förslag och bedömningar som utgår från betänkandet och remissyn-
punkterna. I propositionen föreslår regeringen att statens stöd till 
Centrum för lättläst avvecklas. Regeringen gör även bedömningen att 
Myndigheten för tillgängliga medier (MTM) bör ansvara för statens 
insatser för lättläst. MTM bedöms också bli ett nationellt 
kunskapscenter på området tillgängliga medier, däribland lättläst.  
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Närmare om uppdraget 

MTM ska med utgångspunkt i övervägandena i propositionen Lättare att 
läsa förbereda inordnandet av det statliga ansvaret för lättläst. 
Inordnandet ska genomföras i samråd med Centrum för lättläst. 
 
MTM ska vid genomförandet av uppdraget beakta 6b § lagen (1982:80) 
om anställningsskydd. 
 
I propositionen anges att MTM bör bli ett nationellt kunskapscenter för 
tillgängliga medier. Uppgiften för kunskapscentret bör vara att 
sammanställa och sprida relevant forskning om lättläst och övriga 
tillgängliga medier och om deras målgrupper. Som stöd för detta uppdrag 
bör det inrättas ett vetenskapligt råd. Inom det nationella 
kunskapscentret bör också ett brukarråd inrättas för kontakter med 
målgrupper, intresseorganisationer och förmedlare. Vidare bör 
funktionen med läsombud finnas kvar och utvecklas. Det nationella 
kunskapscentret bör även bevaka teknikutvecklingen och informera om 
tillgängliga medier. MTM ska förbereda de nämnda organisatoriska 
förändringarna. 
 
MTM ska genomföra en upphandling för att säkerställa den fortsatta 
utgivningen av och det redaktionella oberoendet hos tidningen 
8 SIDOR. Särskild vikt ska också läggas vid att tidningens 
utgivningsfrekvens och läsarnas igenkänning av tidningen inte påverkas 
negativt. 
 
MTM ska senast den 1 september 2014 till Regeringskansliet 
(Kulturdepartementet) lämna ett förslag till ny förordning med 
instruktion för myndigheten.  
 
Uppdraget ska redovisas senast den 31 december 2014. Redovisningen 
ska innehålla en beskrivning av hur MTM avser att hantera samtliga 
överväganden som återfinns i propositionen. 
 
Regeringens samlade förslag till statens budget för budgetåret 2015 
presenteras i budgetpropositionen för 2015. Regeringen avser att där 
återkomma till riksdagen med förslag på förändringar av berörda anslag.  
 
På regeringens vägnar 
 
 
 
Lena Adelsohn Liljeroth 
 
 
    Christoffer Lärkner 
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Kopia till 
 
Socialdepartementet/ESA 
Stiftelsen för lättläst nyhetsinformation och litteratur,  
Centrum för lättläst 
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